
Protok6l nr XIX / 08

z XIX sesji Rrdy Miasta i Gminy Cz€rniejewo z 19 narca 2008 roku.
Obrady prowadzil: Przewodniczqcy Rady Miasta i Gminy Czerniejewo Tadeusz Szymanek
Miejsce obrad: sala sesyjna Urzgdu Miasta i Gminy Czerniejewo, ul. poznaiska g.

1. Otwarcie sesji.
Przewodniczqcy Rady otworzyl XIX sesjQ Rady Miasta i Gminy Czemiejewo o godz. 1205,
a nastQpnie przywital: Pana Posla za Sejm RP Zbigniewa Dolate, pana posla na Sejm Rp Tadeusza
Tomaszewskiego, Pana Radnego Sejmiku Wojew6dzkiego Krzysztofa Kalet9, pani4 Bumist z
DanutQ Gruchowske Pana ZastepcQ Burmistrza Zbignie\ra Sujaka, pana Jana Gorzelanczyka
Radrcg! Powiatu Gnielnieriskiego, kierownik6wjednostek organizacyjnych Gminy Czemiejewo:
Panie Dyrektor ZSP w Czemiejewie TeresE Beneck4 pani4 Lidip SzczQsne Dy.ektor; ZSp
w Zydowie, przedstawicieli prasy, Sohys6w (lista obecnoici - stanowi zal. rr 1), mieszkafc6w.
Panie i Pan6w Radnych, mlodziez, kt6ra pr4jgla zaproszenie.

2. Stwierdzenie kworum.

Przewodnicz4cy Rady stwierdzil, Ze na sesji jest obecnych 12 Radnych - lista obecnosci - stanowi
zal. nr 2- Radni: Danuta Kosmala, Tomasz Gleba i Michal Widniewski byli nieobecni
usprawiedliwi- mprawiedliwienie stanowi zal ,/ J. Rada byla wladna do podeimowania uchwal.
3. Przedstawienie porzqdku obrad.

Przewodnicz4cy Rady odczytal porz{dek obrad -jego treii stano\ei zal. nr 4.
4. Przyjecie protokolu z obrad poprzedniej sesji.

Przewodnicz4cy Rady przypomnial, iZ Palistwo Radni otr4tnali protok6l z obmd poprzedniej
sesji, do dnia dzisiejszego nie wplynQly zadne uwagi dotycz4cejego trejci.
NastQpnie Przewodlicz4cy Rady poprosil o przyjEcie bez odczytywania prctok6lu nI XVIMg
z XVIII sesji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo z dnia 5 rnarca 2008 roku.

Radni l2 glosami ,,2a" protokol przyjgh.

5. Informacja Przewodtricz4cego Rady o dzialatriach podejmowanych w okresie
mitdzysesyjnym.

Przewodnicz4cy Rady zlozyl informacjg z dzialalnosci - jej treit stanowi zal. nr 5.
6.Sprawozdanie z dzialalnoici Burmistrza w okiesie migdzysesyjnym, zwlaszcza z rykonania
uchwal Rady i realizacji wtriosk6w.

Pani Burmistrz przedstawila sprawozdanie z reallzacji uchwal Rady Miasta i Gminy Czemiejewo
podjEtych na XVIII sesji 5 marca 2008 roku.
Osi€mnasta sesja Rady Miasta i Gminy Czemiejewo odbyla siq 5 marca 2008 roku w sali sesyjnej
UrzQdu Miasta i Gminy Czemiejewo.
Rada uchwalila 3 zaproponowane uchwaly, kt6re po podpisaniu l0 marca tego rcku zostaly
dostarczone Wojewodzie do Wydzialu Nadzoru i Kontroli.

Wszystkie podjgte uchwaly zostaly zamieszczone na strode intemetowej Urzqdu i wlvieszone na
tablicy ogloszei w Urzqdzie 10 marca 2008r.

Wszystkie uchwaly do realizacji posiadajq merltoryczni pracownicy UrzQdu, a ponadto:



- zlecono i wykonano wyceng nieruchomoAci przez rzeczonrawcQ maj{tkowego, kt6r4
podejmowano uchwal4 w sprawie nabycia nieruchomo3ci niezabudowanej do zasob6w mienia
gminnego. polozonej w Czemiejewie.

- realizuj4c uchwalq w sprawie sprzedazy w drodze bezprzetargowej niezabudowanej
nieruchomo6ci polozonej w Zydowie zlecono jej wycenq przez rzeczoznawee maj4tkowego,
wycenQ tQ juz wykonano, a tak2e wydalo zavAdzenie odnoSnie wykazu nieruchomosci do
sprzeda4,

- uchwalq w sprawie wprowadzenia aniany do budzetu gminy na rok 2008 przeslano do
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu oraz przyst4piono do realizacji tych zmian.

W dalszej czgSci Pani Bumistrz przedstawila sprawozdanie z dzialalnodci wspomniala,
iZ w ostatdm okrcsie, czyli od 5 marca do 19 marca br. brala udzial w nastgpuj4cych spotkaniach
i uoczystosciach:
- 6 marca w obchodach Dnia Kobiet zorganizowanych przez Swietlicq Srodowiskow4

w Czemiejewie i Rad€ Soleck4w Nidomiu,
- 8 marca z okazji Dnia Kobiet zorganizowanego przez Samorz4d Mieszkaic6w Czemiejewa

i Rada Solecka wraz z Towarzystwem Przyjaciol Zydowa w Zydowie,
- 14 marca w Wyzszej Szkole Nauk Humanistycznych w Poznaniu i uczestniczyla

w konwersatorium euopejsko - samorz4dowym,
- 17 marca w debacie publicznej w Instytucie Nauk Politycznych i Dziennikarstwa w Poznaniu,

Pani Burmistrz podkreSlila, ze tam gdzie blva lobbuje nasz4 grninq.

7. Wyst{pienie zaproszonych gosci oraz dyskusja.

Przewodnicz4cy Rady zaprosil zebranych do dyskusji.

Pan Posel m Sejm Zbigniew Dolata zabieraj{c glos pogatulowal pomyslu, kt6ry musial wyjSi ze
Srodowiska lokalnego i musialo by6 zapotrzebowanie na tego tnu inicjatywQ. My musimy uczyi
siQ demohacji, byi ob).watelami Polski, Powiatu Gnie,nieriskiego, Gminy Czemiejewo, czyli
musimy budowad pozltywny wizerunek nas w spolecznosci. Jak Wysoka Rada podejmie uchwalQ
o powolaniu Mlodzie2owej Radny Gminy (dalej: MRG) staniecie siQ politykami. Dzisiaj w Polsce
z din:ych wzglqd6w opinia o polityce jest niezb)4 dobra. Definicja polityki to rozhopna troska
o dobro wsp6lne. W Polsae tradycje demokatycane siQgajA XV wieku. Za parq lat obecna na sali
mlodzie2 skoriczy liceum, studia i wejdzie w zycie dorosle i bqdzie pelnila r62ne funkcje spolecane.
DoroSli musz4 przekonad mlodych, Zeby chcieli zostai w Polsce. Na zakoiczenie wystqpienia Pan
Posel zyczyl powstania i dzialania Mlodziezowej Rady, kt6ra bylaby zapleczem dla radnych, wladz
gminy, dla Pani Burmistrz i dla wszystkich mieszkaic6w.

Pan Radny K. Kaleta pogratulowal pomyslru autorom, mlodzie|y 2yczyl powo&enia i satysfakcji
w dzialaniu. Nastgpnie przedstawil tr-ukasza Grabowskiego, kt6ry od najmlodszych lat interesowal
siQ samorz4dnoiciq dzialal przy organizowaniu wybor6w sarnorz4dowych, dziala w radzie
soleckiej. KtoS to zatwai yl i zaproponowano mu prace w Urzqdzie Marszalkowskim, gdzie jest
seketarzem Klubu Radnych. Pan Rady zaprosil przyszly samorz4d do Sejmiku Wojew6dzkiego.
Moze uda siQ zolganizowai wyjazd do Senatu Berlina? Nast€pnie przedstawil pomysl
zorganizowania stlTendium i sformowania przez mlodziezKapltuly oraz wymySlenia regulaminu.

Wiceprzewodniczqca Rady przedstawila historiQ powstania MRG - jej wypowiedi stanowi zalnr 6.

Radny St. Szymkowiak mlodzie2, czy zaproponowany wiek kandydata do MRG od 13 do 25 lat
jest dobry, czy moze nalezy zmienie z.apisy?



Przewodnicz4cy Rady przlpomlial, ze w I kadencji bierze udzial tylko mlodziez gimnazjalna,
a w nastQpnych wyborach r6wniez mlodziez akademicka. Poddawano pod w4tpliwodi, czy bqd4
mogli wsp6lpracowai radni 13 i 24 letni. W doroslej Radzie wiek radnych jest zr6Znicowany
i radni osi4gaj4 porozumienie. Przewodnicz4cy Rady zap),tal mlodziez, czy widz4 zasadne
pozostawienie zaproponowanego wieku radnego, czy moze nalezy dokonai zmiany?

Mateusz Owczarczak z Gimnazjum w Czemiejewie w),razaj{c swoje zdanie na temat
zaproponowanego wieku radnego zaproponowal pozostawienie przedzialu wiekowego.

Barlosz Koziol zapttal, czy dla MRG bEdzie miala sw6j odrEbny lokal?

Pani Burmistrz odpowiedzialq 2:n Urzqd jest goScinny i otwiera swoje podwoje r6wnie2 dla MRG.
Moze to byi sala sesyjna, albo inne salki konferencyjne.

Przewodnicz4cy Rady przypomnial, ze trwa remont w Gminnym Odrodku Kultury, gdzie bQdq sale
do instltucji i stowarzyszerl spoza Rady. W Zydowie niedlugo bqdzie lemont Domu Socjalnego
i na piqtrze bqdzie specjalna salka, z kt6rej bQdzie moina korzystai. Na pewno nie bQdzie osobnego
pomieszczenia dla MRG.

Adam Kluczyiski zapyal, co bpdzie zawierad karta do glosowaria?

Przewodnicz4cy Rady odpowiedzial, ze kana bQdzie zawierala: tytul, date wybor6w, nazwQ szkoly
i numer OkQgu Wyborczego, imiona oraz nazwiska kandydat6w, pola przeznaczone na dokonanie
wyboru oraz sk6con4 instrukcjq do glosowania. Cala procedwa glosowania jest opaia na
wyborach do rad gmin dla os6b doroslych. Kandydat na radnego bqdzie musial uzyskai poparcie
10 os6b.

Pan Radny K. Kaleta przekazal informacje od Pana Radnego Powiatowego Zb. Brqklewicza,
2e badzo chqtnie bQdzie wsp6lpracowal z MRG. W Sejmiku sq Radni w wieku od 22 do 72lat,
kt6rzy bardzo dobrze siQ porozumiewaj4.

Danuta Liberkowska zapyala, czy Radni i urzEdnicy bqd4 udzielaC porad przy pisaniu projekt6w?

Przewodnicz4cy Rady odpowiedzial, 2e j€zeli tylko aajd{ sie projekty, kt6re bQdziemy potrafili
napisad - to na pewno. W Urzqdzie sq osoby, kt6re potrafiq pisad projekty. Ponadto
zagwarantowane jest w Statucie, Ze Urzqd Miasta i Cminy zadwno pod wzglgdem finansowym jak
i mery4orycznym udziela pomocy MRC.

Pan Posel T. Tomaszewski zapt4al o zl'pis g 15 Statutu, czy Radnym mo2e byi osob4 kt6ra nie
mieszka na tercnie gminy, ajest uczniem gimnazjum w Zydowie?

Przewodnicz4cy Rady odpowiedzial, 2e nie moze byi.

Pan Posel T. Tomaszewski zaproponowal przemyilenie tresci zapisu dlate$o,2e tworzy sig cos
o charakterze edukacyjnym, a dyskryminujemy tym zapisem mlodziez, kt6m nie mieszka na tercnie
gminy, ale uczQszcza do gimnazjum w Czemiejewie lub w Zydowie. Okggiem wyborczym do
I Rady powinny byi gimnazja. Panstwo, w swoich aktach prawnych nie narzuc4 gdzie mlodziez
ma chodzii do gimnazjum. Uczei ma prawo wyboru, leczenie z wyborem do MRG. parl posel
poddal pod przemydlenie t€ kwestiQ i podkeSlil wa2noSi przedsiEwziecia, gdyz w gimnazjum
ksztahuj4 siE postawy mlodzie2y w 2yciu publicznym. Wielu mlodych ludzi, za zgodq ustawowych
przedstawicieli, moze nale2ee do stowarzyszen lub popularyzowai wiedze o swojej malej
ojczyhre. Moh\a podpowiedzie6 wladzom samorz4dowym jak zorganizowai wypoczynek, czas
wolny, udzial w imprezach kultualnych czy sportowych. Badzo ciekawe jest zalozenie, 2e granica
wieku w MRG wynosi do 25 t.z.

Przewodnicz4cy Rady powital Pana Senatora RP Piotra Cruszczyiskiego.



Pan Senator P. Gruszczyriski przedstawil pana Rafala Luksztaedta Dyrektora Biura Senatorskiego
w Glieinie.

Przewodniczqcy Rady powital na sesji Panie Przewodnicz4cq Rady Powiatu DanutQ Winiarske
i Pana StarcstQ Krzysztofa Ostrowskiego.

Przewodnicz4cy Rady dodal, ze rczpatrywana byla sgawa wl4czenia do glosowania mlodziezy
uczQszczaj4cej do szkoly w Zydowie, a mieszkaj4cej poza gmin4 ale powolujemy Mlodziezow4
RadQ Miasta i Gminy Czemiejewo. Podobnie jest z nauczycielarni, kt6r4 mieszkaje w Gnieaie,
a pracuj4 w Zydowie. Pierwsze wybory se charakterystyczne, gdyz bierze udzial mlodzie2
gimnazjalna, ale w nastQpnych latach bQdzie problem udzialu w glosowaniu mlodziezy
uc4szczajryej do innych szk6l: mlodziez w Czeludcinie lczeszcza do szkoly w Jarz4bkowie
i Paksz',nek, gdzie mlodziez lczeszcTa do szkoly w Marzeninie. Nie chcemy zabierai mozliwosci
utworzenia takiej rady gminie Niechanowo.

Mateusz Owczarczak wspomnial, ze radnym MRG powinna byd osoba faktycznie zamieszkala
w dniu wybor6w na terenie gminy. Jedli kolega nale2y do Gminy Niechanowa, to bQdzie
kandydowal w Niechanowie przy powolaniu MRG.

Pan Posel T. Tomaszewski zapr4al, czy jest to mozliwe zeby szkola prowadzila projekt edukacyjny,
w kt6r],rn czQSi os6b nie bQdzie miala prawa braC udzialu? Robi4c wycieczkq, czeii os6b nie
bQdzie miala prawa w niej uczestniczyC. Mo2na zaproponowai, aby w wyborach mogla bra6 udzial
mlodziez z terenu gminy powyzej 18 !.2., a do l8 t-2. .uczpszczaj1ca do gimnazjum. Nie wolno
tworzyd iradnych przejawdw dyskryminacji.

Pa[rl Posel Zb. Dolata r6wniez poprosil o tozwdiarie zmiany omawianego punktu Statutu.
watpliwos6 nasuwa $ 18 ust, l, gdzie radny mo2e zostai odwolany jeSli nie w)'wiezuje siQ ze
swoich obowiqzk6w, nie przestrzega statutu Rady. Radnego odwoluje Rada na wniosek
Przewodnicz4cego Rady. Pan Posel poddal pod wetpliwodi zapis, gdyz mdny jest uybrany
w wyborach powszechnych ijako przedstawiciel danej spoleczno3ci ma mandat anacanie silniejszy
i nie moiF byi pozbawiony uchwala grona. Zawafy przepis nie bqdzie mial korzystnego wpbM,u
na ksztahowanie postaw demokatycznych,

Przewodnicz4cy Rady nadmienil, 2e Rada chciala wydai mlodziezy pewne zdyscyplinowanie
i obowiazkowoS6 or^z mo2liwoSC oceniania samych siebie.

Pan Senator P.Gluszczyiski nie stwierdzil, i2 nie widzi niebezpieczeistw4 2e uczei z Niachanowa
mialy byi czegos pozbawiony w zwi4zku z W iz uczeszcza do szkoly w Zydowie.
Zaproponowane kr''teria se czytelne i takie powinny by6 przyjete.

Radny Sl. Zakrzewski wspomnial, ze powolywana jest Mlodziezowa Rada Gminy, a nie
Mlodzie2owa Rada Gimnazjow. Na komisjach byly poruszane prcblemy uczestnictwa w wyborach
mlodzie2y spoza terenu gminy. Uczef po ukoriczeniu gimnazjum kontynuuje naukq w Gnieinie lub
we Wrzesni i traci kontakt, teoretycznie moze oddad mandat, ale w praktyce moze byi inaczej.

Filip Warchol zapytal, na jakie poparcie moio liczya lczeh z Cielimowa, jeili wybory odb'\taiyby
siq w szkolach i wybory bylyby w Niechanowie? W Zydowie wszyscy siq anamy i wiemy na co
kogo stai. To my uczniowie zadecydujemy, kto w tej Radzie bqdzie, bo ucznia z Cielimowa zurny
i wiemy jakie ma mozliwosci.

Mateusz Owczarczak podke3lil, ze wybory w I kadencji s4 przeprowadzane tylko w gimnazjum,
a nastQpnie bQd4 nie w szkolach tylko na zewn4trz i bqd4 obejmowaty osoby z grupy wiekow€j.

Pan Senator nawi4zal do kandydowania gnieinianina na dyrektora szkoly w Poznaniu, gdzie nie
jest znany.
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Filip Warchol dodal, 2e osoba dorosla jest badziej rozpoznawalnajak uczef, kt6rego ana grono ze
szkoly.

Radny St. Szymkowiak po wysluchaniu glos6w M. Owczatcz*a i F. Warchola zaproponowal
zastanowieni€ sig nad zmianami zapis6w w Statucie.

Przewodnicz{cy Rady przedstawil PaniA Nataszg Borowsk4 kt6ra jest proponowana na opiekrma
MRG.

Przewodnicz4cy Rady nadmienil, ze planuje siQ wybory do MRG przeprowadzii 9 maja br. Je6li
wybrany zostanie ua?ei z lll klasy gimnazjum z Cielimowa i bqdzie uczEszczal do szkoly
ponadgimnazjalnej to przestanie byt zirryany z Gmin4 Czemiejewo. Taki radny nie bQdzie ani
mieszkancem gminy ani naszJan uczniem. Lokale bqd4 poza szkolami, zeby dad szansg mlodzieL-y
gimnazjalnej, ponadgimnazjalnej i studettom.

Radni: St. Szymkowiak i J. Owczarczak zaproponowali przerwQ, w celu om6wienia
zaproponowanych znian.

Pan Rafal Luksztaedt dodal, 2e jeili uczeri nie bEdzie w MRG to bEdzie uczestniczyl w celu
edukacyjnym przedsiQwziQcia, gdyz cala szkola bgdzie siE przyglqdala. Najwaaiejsze jest zeby
byla ci4gle duza aktpvnodi i umiejQtno3d zachEcenia mlodziezy do dzialania.

Przewodnicz4cy Rady podkredlil duzy wklad wlozony w powstanie MRG, kt6ra ma inicjowai.
Rozszerzenie o mlodziez spoza gminy skomplikuje wybory i bqdzie odej6ciem od ustawy
o samolz4dzie gminnym.

Pan Starosta Krzysztof Ostlowski nawi4zal do doiwiadczenia powiatowego, gdzie w I kadencji
powiatu utworzono Powiatow4 RadQ ds. Mlodziei, kt6ra przez pierwsze trzy lata bardzo dobrze
dzialala. W gl6wnej mierze zAezdo to od mlodziezy. Nowa Rada juz dziala inaczej. Pan Starcsta
zaproponowal, aby nie ograniczae mozliwosci dzialania mlodziezy.

Pan Posel T. Tomaszewski wspomnial, 2e rodzice bgd4 wyrazali zgodQ na kandydowanie dziecka
do MRG. W I kadencji, gdzie okrggami wyborczymi b9d4 gimnazja i uczniowie tych gimnazj6w to
nale2y dokonai zmiany w zapisie g 15 i dolozyd lajako przepis przejiciowy na okres I kadencji,
a dotycz4cy mozliwo3ci kandydowania mlodziezy z Eimnazjur,rl spoza terenu grniny Czemiejewo.

Wiceprzewodnicz4ca Rady dodala, ze ten projekt niejest traktowany jako oswiatowy, tylko ma byi
powolana samorz4dowa rada i chcemy edukowai mlodzie2. Ma ty by6 upowszechnianie idei
samorz4dowej wdrod mlo dziezy.

Bartosz Koziol powiedzial, Ze najlepszym wyj3ciem bgdzie wyniesienie lokali wyborczych ze
szkoly,

Przewodnicz4cy Rady oglosil przerwQ, kt6!a trwala od godz. 1325 do godz. 1400,

Pani Burmistrz zabrala glos - teit wystq)ienia stanowi zal. nr 7.

Filip Warchol argumentuj4c wczedniejsze swoje wypowiedzi wspomnial, Ze nasza pani Burmistrz
jest z terenu Gminy Czemiejewo, a m{Z Pani Burmistrz jest Burmistrzem Gminy Nekl4 wigc nie
jest z.|.],iqzalJ'y z miastem Nekla, a jest Bumistrzem. Dlacz€go uczei z Gminy Niechanowo nie
mdglby byd zwi4zany z Gmina Czemiejewo?

Radny Sl. Zakrzewski zwr6cil uwagQ na to, zs wladza uchwalodawcza w gminie i wladza
wykonawcza w gminie s4 wybierane na o&qbnych zasadach.

8. Podjfci€ uchwaly w sprawie powolania Mlodzietowej Rady Miasta i Gminy Czerniejewo
i tradania jej $tatutu.

Radny St, Szynkowiak wniosl nasrgpuj4ce zrniany:



Do $ 15 Statutu ust. I otrzymuje nastQpuj4ce brzmienie:

,,Radnym moze byd osoba zamieszkala na terenie gminy Czemiejewo, kt6ra w dniu uybor6w ma
przynajmniej l3 lat, a nie ukoiczyla 25 roku Zycia.

W wyborach do I kadencji Rady radnym moze byd osob4 kl6ra w dniu wybor6w mieszka na
terenie gminy Czemiejewo i jest uczniem gimnazjum, a takze osoba uczgszczajqpa do gimnazjum
na terenie gminy Czemiejewo".

Do Ordynacji Wyborczej S 7 ust. lotrzymuje nastepujqce btzmienie:

,, Kandydatem na mdnego, zwanym dalej ,, kandydatem", moze byi osoba zamieszkala na terenig
gminy Czemiejewo, kt6ra w dniu wybor6w ma przynajmniej 13 lat, a nie ukonczyla 25 roku zycia.

W wyborach do I kadencji Rady radnym moze byd osob4 kt6ra w dniu wybor6w mieszka na
terenie gniny Czemiejewo i jest uczniem gimnazjum, a takze osoba uczEszczaj4ca do gimnazjum
na terenie gminy Czemiejewo".

Zal4cznik nr I do Ordynacji otrzymuje nast€puj{ce brzmierde"

,,1. Wykaz Okrpg6w Wyborczych

w wyborach do Mlodziezowej Rady Miasta i Gminy Czemiejewo

l. Okrqg Nr I Czemiejewo: 8 Radnych

a) Miasto Czemiejewo;

b) solectwa: Pakszyn (wieS: Golimowo), Goranin, Pawlowo, Rakowo (wsie: Btz6zki, Bure,
Gloilara, Karw, Linery, Lipki, Nowy Las), Graby, K4piel.

2. Okeg Nr 2 Zydowoi 8 Radnych

solectwa: Zydowo, CzeluScin, Szczltniki Czemiejwskie, Kosowo, Ggbarzewo (wie3: GQbarzewko),
Goraniec (wie3: Kosmowo), Pakszynek, Nidom.

II. Wykaz okeg6w wyborczych w wyborach do Mlodziezowej Rady Miasta i Gminy Czemiejewo
I kadencji:

l. Okrgg Nr I Czemiejewo: 8 Radnych

a) Miasto Czemiejewo;

b) sol€ctwa: Pakszyn (wie3: Golimowo), Goranin, Pawlowo, Rakowo (wsie: Brz6zki, Bure,
Glo2yna, Karw, Linery, Lipki, Nowy Las), Graby, K4piel.

c) rilodziez zanieszkala poza gminA Czemiejewo uczQszczaj4ca do gimnazjum na terenie grniny
Czemiejewo.

2. Okqg Nr 2 Zydowo: 8 Radnych

a) solectwa: Zydowo, CzeluScin, Szczyniki Czemiejwskie, Kosowo, Gqbarzewo (wie6:
Gqbazewko), Goraniec (wieS: Kosmowo), Pakszynek, Nidom.

b) mlodzie2 zamieszkala poza gminq Czemiejewo uczgszczaj4ca do gimnazjum na terenie gminy
Czemiejewo."

Pzewodnicz4cy Rady zaproponowan4 poplawkQ poddal pod glosowanie.

Rada l2 glosami ,,2a" poprawkq przyjqla.

Radny Sl. Zakrzewski zwr6cil sip do mlodziezy i powiedzial, 2e to co przed chwil4 nastqpilo to
konsensus, czyli porozumienie oparte na kompromisie. Wadza ustawodawcza ma r6wniez r62ne
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spojrzenia na przedstawiane sprawy. Jest osi4gniQte porozumienie pomipdzy prawem,
a czlowiekiem. NastQpnie Pan Radny podzigkowal za uwagi i za glosowanie.

Wiceprzewodniczqca Rady Katarzyna G6rka poplosila o plzyjQcie uchwaly, a nastQpnie odczytala
projekt uchwaly nr XlxlloTo8 - jej fieit stakoi)i zal. nr 8.

Przewodnicz4cy Rady przeprowadzil glosowanie jawne - zwykl4 wiQkszoSciq glosdw.

Rada 12 glosami ,,2a" uchwalQ przyjQla.

g.Interpelacje, zapytania radnych i soltys6w.

lo.Odpowi€dzi na zapytania,

Radna M. Waluszliska zwr6cila siQ do wladzy wyzszej instancji z zapytaniem, czy ulga
obowi4zuj4ca na dzieci 1.145,08 zl odliczona od uzyskanego podatku bqdzie doliczonapnezun4d
Skarbowy do rocznego dochodu, kt6ry jest brany do zasilku rodzinnego, dodatku mieszkaniowego
i pomocy spolecznej? Wiemy o tym z medi6w i nikt tej informacji z rzqdr nie zaprzeczyl ani rie
potwierdzil. O ile rzeczywiicie zaistniala taka sprawa to nasze spoleczeistwo zostalo
niepoinformowane. Z jednej strony mozemy odliczyi, a z drogiej skorzystali tylko bogaci.

Monika Kr6tka uczennica z Gimnazjum w Czemiejewa zapylala, czy istnieje mo2liwodi
zorganizowania wyjazdu do Warszawy na posiedzenie sejmu tak abysmy mogli zobaczyt obraly
i glosowanie oraz zwiedzii siedzibq parlamentu?

Pan Senator P.Gruszczyriski odpowiedzial, 2ejest taka mozliwodi.

Wiktoria Kulpiriska zapytala, czy mcz a llczy6 na naprawq nawierzchni asfaltowej ulicy Palacowej
w Czemiejewie ?

Pan Starcsta odpowiedzial, 2e tak moZna liczye. Na sesji 9 kwietnia Pan Starosta wyjaini, czym
zajmuje si€ SrarosMo i odpowie na pltania,

SalQ opuscil Radny Michal Krygier - godz. 14:35.

Pan Posel T. Tomaszewski odpowiadajqc na wczeSniej zadanie pltanie wyjainil, iz wraz z Panem
Poslem Zb. Dolat4 poplosz4 o opiniQ Biuo Analiz Sejmowych oraz zlo24 stosown4 interpelacjq do
Ministra Finans6w, kt6ry precyzyjnie odpowie. Wspomniana ustawa byla podejmowana w dosi
szybkim trybie i nie wsrystkie elementy mogly byi przedyskutowane, m.in. czy doch6d bqdzie
brany pod uwagg przy staraniach z zakresu pomocy spolecznej. Odpowied2 bqdzie przeslana na
rQce Pana Przewodnicz4cego i Pani Burmistrz. Gdyby jednak okazalo si€, ze ulgQ wlicza siq do
dochod6w to trzeba podj{i starada, Zeby to bylo zwolnione z podstawy obliczania dochodu do
pomocy spolecznej. Jest zlozony od listopada wniosek LiD, aby ulgg otrzymywali wszysay,ktittzy
wychowujq dzieci, a ci, kt6rzy nie maj4 dochodu takiego wysokiego otrzymywali w1'r6znienie
poprzez Swiadczenie rodzinne. Pan Posel wyjaSnil,2e do sejmu do Warszawy moina pojechai za
darmo. W ramach nauki Mlodziezowa Rada zorganizuje wyjazd do Warszawy, kt6ry sfinansuje
Pani Bumistrz w mmach padnerskiego wsp6ldzialania. Kolejn4 mo2liwoSi stwaEa ogloszony
rz{dowy pro$am ,,Fundusz Inicjat}.w Ob}.watelskich" na stronie Ministerstwa Pracy, gdzie mozna
napisai projekt zwi{zany z edukacj4 dzieci i mrodzieity.

Pani Burmistrz przlpomniala, 2e organiztjqc I Bal Samorz4dowy zorganizowano Srodki na
wsparcie aktlmej mlodziezy.

Radny M.Kulpiriski wspomnial, i2 wsp6lnie z koleg4 napisali wniosek na pozyskanie Srodk6w na
zajlcia sportowe i bardzo dfugo tzeba czeka' na odpowiedZ. Mlodziez jrrZ od poczqtku roku
moglaby korzystad z zajQi.

Pan Posel T. Tomaszewski odpowiedzial, ze fulkcjonuje w Komisji Sportu i t',n siq zajmuje.
Srodki pochodz4 z odpisu l0 % reklamy alkoholu, a na zajgcia sportowe mo2na otrzymad do 50 %' v



wartoici zadania, gdy wnioskodawc{jest gmina, a UKS do 80 %. W najbli2szym czasie powinny
nastqrii pierwsze rozstrzygniQcia.

Radny St. Szymkowiak poruszyl sprawq zlej jakodci drogi kajowej nr 15 przez Zydowo. Do rej
pory lasze spoleczefstwo nie jest poinformowane, kiedy bQdzie przeprowadzony remont drogi,
zeby mozna bylo z niej skorzystai. Dzisiaj przed Zydowem stala sig wielka tragedia spowodowana
przez nier6wnosci na drodze. Pan Rady poprosil Pan6w Posl6w o informacjQ na temat lemontu
drogi krajowej nr 15.

Pan Posel Zb. Dolata wyja.Snil, ze GDDKiA nie daje nadziei na rychle wykonanie naprawy do
momeDtu EURO 2012. Majq by6 wykonane tylko kosmetyczne zmiuty. W Wielkopolsce ma by6
mniej aobionych dr6g.

Pan Posel T,Tomaszewski dodal, ze czasokes wykonania r€montu drogi Gniezno - Wrzednia nie
bqdzie wykonany do czasu EURO 2012 poza odcinkiem ul. Kostrzewskiego w GnieZnie.
Samorz4dowcy podjgli stosorne petycje, kt6r4 przeslano do Ministerstwa. Moze nalezy siQ
zastanowie nad innq form{ i zaprotestowai tak jak rolnicy i chodzi6 po pasach.

Radny Sl. Zakrzewski podziqkowal Panu Poslowi za inicjatywQ w sprawie drogi. Przekaz
z CDDKiA j€st nieco inny. Po pierwsze: dlugie oczekiwanie z odpowiedziami i brak konketnych
odpowiedzi.

ll.Wolne glosy, wtrioski i itrformacje-

Radny Sl. Zakrzewski poprosil Paniq Bumistrz o wskazanie innego lokalu wyborczego dla
wybor6w MRG poza terenem szkoly.

Wiktoria Kulpiiska zapytala, czy jest planowane w najblizszym czasie utworzenie Mlodzie2owego
Osrodka Kultury i sekcji mlodzie2owych opr6cz tego co oferuje szkola? K6lek takich:
fotograficzne, muzyczne, taneczne.

Pani Bumistrz odpowiedzial4 ze w przyziemiach pod sala gimnastyczn4 rusz4 remonty, aby
przystosowa6 je dla os6b niepelnosprawnych. Bgdq pomieszczenia dla mlodzieiry, ale trudno
narzucae uczestniczenie w k6lkach, w Lt6rych mlodzie2 by sig nie sprawdzila. Pani Burmistrz
czynila starania by w Czemiejewie w Bibliotece utworzyi kolo szachowe, gdzie zatrudniono
instruktora, a nie ma zainteresowania. W Swietlicy Srodowiskowej j€st prowadzona b€zplatnie
nauka tarica, w kt6rej pocz4tkowo bralo udzial l0 - 15 os6b, obecnie przychodzi I dziecko.
Inicjat).wa musi wyjsi od mlodziezy.

Rady J. Owczarczak poruszyl temat trudnosci pozyskiwania Srodk6w unijnych na terenie solectw,
gdzie wymagana jest osobowoSi prawna, rejesfacja w KRS i zabezpieczone Srodki w budzecie
gminy. NastQpnie Radny poruszyl sprawQ organizowania p6lkolonii w sol€ctwach, czy mog4
i kiedy ubiegad siQ o organizowanie wypoczynku?

Pani Burmistrz odpowiedziala, ze w budzecie sq Srodki z przezlacTeniem na organizacjQ
p6lkolonii. Na najbli2szej Komisji O3wiaty ta kwestia bQdzie rozpatrlwana. Nalezy miei na
rwadzr', iE opr6cz Rad Soleckich o Srodki ubiegai siq bqd4: Ziemia GnieZnieiska i byd mo2e
Stowarzyszenie Mlodych Wielkopolan.

Radny Sl. Zakrzewski zap)'tal, czy Rady Soleckie mog4wystApii o Srodki?

Pani Bumistrz prz,?omniala,2e w ubieglym roku inicjat)'\Ma wykazala siQ Rada Solecka
z Nidomia pod przewodnictwem Pani Czeslawy Modrzejewskiej, gdzie zorganizowano polkolonie.
Na pewno nie mozna gwanntowae, 2e p6lkolonie bQda w kazdej wiosce w kt6rej sq Swietlice.

Radny Sl. Zakrzewski zap)'tal, czy do konkursu mogA przyst4lti6 Rady Soleckie?
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Pani Burmistrz odpowiedziala, ze Rady Soleckie nie mogq przystqpii do konkursu, ale znajdzie siq
spos6b by ten problem rozwiqzai-

PaIt Posel T. Tomaszewski nadmienil, ze pozyskiwanie Srodk6w to nie jest latwe zadanie i nie
przewidziano, w rozwitzaniach prawnych dla gmp nieposiadaj4cych osobowodci prawnej,
mozliwo3ci uzyskania Srodk6\M finansowych. Solectwo jest jednostk4 pomocnicze gminy i nie
moze wystQpowac po Srodki urlijne. Organizacje nieposiadaj4ce osobowosci pnwnej nie maj4ludzi
odpowiadaj{cych prawnie za rczliczqnia. Do rozliczenia Srodkdw publicznych nalezy prowadzii
peln4 ksiggowosd. Do pozyskania Srodk6w nalezy zdobyd odpowiedniego pafinera spehiaj4cego
wszystkie kryteria. Organizacja polkolonii wiqze sig ze spelnieniem wszelkich wymagai na
przeprowadzede w)?oczynku dla dzieci. Rolq Rady Soleckiej jest stworzenie klimatu, a nie
przeprowadzenie p6lkolonii.

Pani Sottys tr-ucja Nowak podziQkowala za Z,yczenia SwiAteczne, a nastQpoie zlozyla Wszys*im
zyczenia Swieteczne i pomyslnych wybor6w oraz pracy w MRG dlamlodziezy.

l2.ZamkniFie sesji.

Przewodnicz4cy Rady zamknal XIX sesje Rady Miasta i Gminy Czemiejewo o godz. 1500
dziEkuj4c Wszystkim z,a pr4bycie.

Zakoitczono protok6l z obnd, kt6ry zawiera 9 stron i 8 zal4cznik6w. Protok6lowala Renata
Simiriska inspektor ds. Obslugi Biura Rady.

Szczeg6lowy zapis audio z sesjijest dostepny na stronie yyy499!L!!j9yp.994e!.

lyszystkie zalqczniki sqdostQpne w Biurze Rady.

Przewodn icz
Rady Miasta i
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